
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 59/2023

LIX Sesja w dniu 29 marca 2023 w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 
Obrady rozpoczęto 29 marca 2023 o godz. 11:30, a zakończono o godz. 13:32 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.
Obecni:
1. Andrzej Behan – Przewodniczący Rady Miejskiej 
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski 
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

Nieobecni: Zbigniew Karczewski 

W posiedzeniu wzięli udział również:
1. Tomasz Kiliński - Burmistrz Miasta Nowa Ruda
2. Jan Szeląg - Skarbnik Miasta Nowa Ruda
3. Krzysztof Michalak - Radca Prawny 
4. Małgorzata Łazorko – Jańska - Sekretarz Miasta Nowa Ruda
5. Anita Mańczak - PO Kierownika MOPS
6. Przemysław Herter - Naczelnik Wydziału Rozwoju
7. Barbara Postrach - Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich 
8. Marta Krupa - Naczelnik Ochrony Środowiska 
9.  Mirosław Kalitowski - Komendant Straży Miejskiej
10. Sławomir Drogoś - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej
11.  Krzysztof Czajka - Rzecznik prasowy
12. Media

Goście, którzy przybyli w związku z sesją tematyczną:
1. Jadwiga Radziejewska – Dyrektor SP ZOZ w Kłodzku
2. Piotr Potyrała – Prezes Przychodni „EVITA”
3. Wiesław Zawada – Prezes Fundacji Uniwersytetu Medycznego
4. Konrad Osada – Właściciel Przychodni „Medicor”

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył 59 sesję Rady Miejskiej.
Powitał radnych oraz zaproszonych gości.



2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  stwierdził,  że  w  sesji
uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji  (zał. Nr 1 –
lista).

3. Porządek obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  wystąpił  z  wnioskiem o  wprowadzenie  do  porządku  obrad
projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego przy ul. Połoniny w Nowej Rudzie w pkt. 7 ppkt f). 

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Połoniny w Nowej Rudzie w pkt. 7 ppkt f). 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga
Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Bogusław Frącek
NIEOBECNI (1)
Zbigniew Karczewski
edit błąd: radny Bogusław Frącek był „za” wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul.  Połoniny w
Nowej Rudzie w pkt. 7 ppkt f). 

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  wystąpił  z  wnioskiem o  wprowadzenie  do  porządku  obrad
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie
bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda w pkt. 7 ppkt. g). 

Głosowano w sprawie:
wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy
dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej
Nowa Ruda w pkt. 7 ppkt. g).

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina Gajcy,  Dawid Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1)
Zbigniew Karczewski



Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad 59 sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina Gajcy,  Dawid Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1)
Zbigniew Karczewski

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej.
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji  uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21
lutego do dnia  20 marca br.
6. Sesja tematyczna. Służba zdrowia na terenie miasta Nowa Ruda. 
7. Podjęcie uchwał :
- w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023
- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023
- w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
-  w sprawie: zawarcia  porozumienia  międzygminnego pomiędzy Gminą  Miejską  Nowa  Ruda,  a  Gminą
Nowa Ruda, dotyczącego realizacji zadań z zakresu organizacji lokalnego transportu zbiorowego
-zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.  
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul.
Połoniny w Nowej Rudzie
-  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym
na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda.
8. Interpelacje radnych.
9. Zapytania radnych.
10. Sprawy różne.
a) sprawozdania z prac komisji stałych za rok 2022
11. Zakończenie obrad.

4. Przyjęcie protokołu z LVI  II   sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu LVIII sesji. Wobec braku
głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga



Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Magdalena Lichwa
NIEOBECNI (1)
Zbigniew Karczewski
edit błąd: radna Magdalena Lichwa była „za” przyjęciem protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia   21  
lutego   202  3  r. do dnia   20 marca   2023r.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 21 lutego 2023 r. do dnia 20
marca 2023r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
21 lutego 2023r. do dnia 20 marca 2023r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina Gajcy,  Dawid Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (1)
Zbigniew Karczewski

6. Sesja tematyczna. Służba zdrowia na terenie miasta Nowa Ruda.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Andrzej  Behan  poprosił  o  poprowadzenie  sesji  tematycznej
Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Ekologi Reginy Wałęsy. 

Radna  Regina  Wałęsa  –  Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  i  Ekologi  przywitała  zaproszonych  gości  i
poprosiła ich o przedstawienie sytuacji w swoich placówkach. 

Pan  Piotr  Potyrała  –  Prezes  Przychodni  „Evita”  –  przedstawił  informacje  o  organizacji  świadczeń
medycznych.
NZOZ EVITA Sp. z o.o. realizuje świadczenia medyczne w rodzajach:
I. 1. Podstawowa opieka zdrowotna (świadczenia w ramach NFZ)

1. świadczenia lekarza POZ
2. świadczenia położnej POZ
3. świadczenia pielęgniarki POZ
4. świadczenia w gabinecie zabiegowym
5. świadczenia w punkcie szczepień
6. koordynowana opieka zdrowotna

2. Rehabilitacja lecznicza (świadczenia w ramach NFZ oraz komercyjne)
1. fizjoterapia ambulatoryjna
2. fizjoterapia domowa
3. poradnia rehabilitacyjna

3. Ambulatoryjna opieka specjalistyczna (świadczenia komercyjne)
1. poradnia kardiologiczna
2. poradnia urologiczna
3. poradnia położniczo-ginekologiczna
4. poradnia okulistyczna



5. poradnia endokrynologiczna
6. poradnia chirurgii ogólnej
7. poradnia chirurgii urazowo-ortopedycznej
8. poradnia diabetologiczna
9. poradnia otolaryngologiczna
10. poradnia chirurgii naczyniowej
11. poradnia psychologiczna

4.Medycyna pracy (umowy z zakładami pracy i komercyjne)
5. Pracownie diagnostyczne (świadczenia w ramach NFZ oraz komercyjne)

1. pracownia RTG
2. pracownia USG

II. W placówce świadczenia są realizowane przez następujący liczbę lekarzy: pediatria — 6 lekarzy
choroby wewnętrzne — 11 lekarzy specjaliści — 12 lekarzy

III.  Najdłuższy  czas  oczekiwania  na  świadczenia  medyczne  dotyczy  świadczeń  w  rodzaju  rehabilitacja
lecznicza. W zakresie fizjoterapii ambulatoryjnej na zabiegi oczekuje obecnie
349 osób (najbliższy wolny termin jest na dzień 08.10.202dr.). Na fizjoterapię domową oczekuje 1 pacjent
(najbliższy wolny termin jest na dzień 27.08.2024r.).
W podstawowej opiece zdrowotnej  jest  możliwa realizacja świadczeń w dniu zgłoszenia do przychodni,
jednakże w okresach dużego zwiększenia zakażeń czas ten może się wydłużyć.
Czas oczekiwania na porady specjalistyczne jest uzależniony od grafików ustalonych z lekarzem.

LV. NZOZ EVITA Sp. z o.o. realizuje świadczenia w placówkach:
1. Nowa Ruda, ul. Bohaterów Getta 8 (podstawowa opieka zdrowotna, rehabilitacja, pracownia RTG,

pracownia USG, poradnie specjalistyczne),
2. Nowa  Ruda,  ul.  Spacerowa 15a  (podstawowa opieka  zdrowotna,  rehabilitacja,  medycyna  pracy,

poradnie specjalistyczne),
3. Nowa Ruda, ul. Teatralna 11 (podstawowa opieka zdrowotna, poradnie specjalistyczne),
4. Wolibórz 115 (podstawowa opieka zdrowotna).

V.  Świadczenia  rehabilitacyjne  są  realizowane  głównie  na  podstawie  umowy  zawartej  z  Narodowym
Funduszem Zdrowia. Oferowane są usługi określone w Rozporządzeniu o świadczeniach gwarantowanych w
zakresach  fizjoterapii  ambulatoryjnej  oraz  domowej.  W  tych  zakresach  oferowane  są  również  usługi
komercyjne. Dodatkowo, poza umową z NFZ świadczone są świadczenia rehabilitacje dla dzieci w ramach
terapii sensorycznej oraz rehabilitacji wad postawy.

VI. NZOZ EVITA Sp. z o.o. współpracuje z podmiotem leczniczym „Zespół Opieki Zdrowotnej” w Kłodzku
w  ramach  zawartych  umów  w  zakresie  usług  diagnostycznych.  Dodatkowo  współpraca  obejmuje
kontynuację  leczenia  w  ramach  świadczeń  specjalistycznych,  leczenia  szpitalnego  oraz  transportu
sanitarnego POZ. W ramach zapobiegania rozprzestrzeniania się COVID-19 w NZOZ EVITA Sp. z o.o.
funkcjonowały  punkty  szczepień  zlokalizowane  w  przychodniach  przy  u1.  Bohaterów  Getta  8  oraz
Spacerowej 15a. Dodatkowo przy współpracy z Urzędem Miasta w Nowej Rudzie zorganizowano Punkt
Szczepień Powszechnych na hali CTS, przy u1. Kłodzkiej 16. Łącznie od stycznia 2021r. wykonano łącznie
24.710  szczepień  przeciwko  COVID-19.  W  okresie  pandemii  w  NZOZ  EVITA  zarejestrowano  3660
potwierdzonych schorzeń na COVID-19 oraz 2136 schorzeń określonych, jako wirus niezidentyfikowany.

Pan Wiesław Zawada – Prezes Fundacji Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu oddział w Nowej Rudzie
– przedstawił: rodzaj usług świadczenia w ramach POZ:

1. opieka podstawowa lekarz pierwszego kontaktu,
2. pielęgniarka, 
3. medycyna szkolna ( obsługują kilka szkół na trenie Nowa Ruda ), 
4. położna.

Rodzaje przeprowadzanych badań :
- pomiary ciśnienia
- wykonywanie badanie EKG
- usuwanie szwów



- wizyty patronażowe położnej w terenie
- wizyty pielęgniarki środowiskowej nad uczniami w szkołach
- iniekcje do mięśniowe.
Sprzęt jaki posiadają to EKG oraz ciśnieniomierze. 
Lekarzy jest zatrudnionych 4 ( dwóch na umowę o pracę: pediatra i internista oraz dwóch na umowę cywilno
-  prawną).  Obsługi  specjalistycznej  nie  posiadają.  W razie  potrzeby kierują  pacjentów do specjalistów.
Lekarze  podpowiadają  pacjentom  gdzie  mogą  wykonać  badania  np.:  w  Pieszycach,  w  Polanicy.  Czas
oczekiwania na wizytę do 4 dni w wyjątkowych przypadkach pacjenci są przyjmowani najszybciej jak jest to
tylko możliwe. 
Sczepień nie prowadzili. Zarejestrowanych maja 4261 pacjentów ( 2631- dorosłych i 1630 – dzieci ).  W
ramach  współpracy  z  SP  ZOZ  w  Kłodzku  przeprowadzane  są  badania  laboratoryjne.  mają  umowę  na
przewożenie pacjentów do Kłodzka, jeżeli chodzi o RTG to mają umowę podpisaną z Evitą. W zakresie
rehabilitacji i fizjoterapii współpracują z jednostkami na terenie gminy i nie tylko: Pieszyce, Dzierżoniów,
Polanica. 
Umowa w ramach POZ w 2022 – zaszczepiono 1323 dzieci. 

Pan Konrad Osada – Właściciel Przychodni Medicor – oferuje usługi:
• Fizjoterapia, 
• Rehabilitacja medyczna. 

W  placówce Medicor terminy są podobne jak w każdej  innej placówce  W ramach umowy z NFZ prowadzą
rehabilitację ambulatoryjną. W przypadkach pilnych oczekiwanie na wizytę to średnio ( około 6 miesięcy )
na dzień dzisiejszy najwcześniejszy termin to wrzesień br. Poza kolejnością przyjmowani są pacjenci tj.:
honorowi  dawcy  krwi,  osoby  z  orzeczeniem  o  niepełnosprawności,  kobiety  w  ciąży.  Na  rehabilitacje
domową oczekuję się 12 miesięcy. Poza rehabilitacją ambulatoryjną wykonują usługi w zakresie poradni
psychologicznej, logopedycznej ( za odpłatnością ). Można skorzystać z doboru wózków i ortez. Przyjeżdża
firma z Wrocławia, która na miejscu wykonuje odlewy. Dodatkowo w ramach komercji jak i w ramach NFZ
wykonują  USG  narządu  ruchu.  Posiadają  wyposażenie  podstawowe,  komorę  hiperbaryczną,  falę
wysokouderzeniową  oraz  laser  wysokoenergetyczny.  Przyjmują  pacjentów  od  niemowlaka  do  seniora.
Najczęściej  są  to ofiary wypadków  przypadki z  oddziału  chirurgii  urazowej.  Zatrudnionych jest  11
lekarzy ( na umowach , kontraktach i umowach o pracę ) oraz:
- 3 psychologów;
- 1 psychoterapeuta;
- 1neurologopeda;
- l logopeda;
- 1 lekarz z poradni rehabilitacyjnej.
W covidzie od dwóch do trzech miesięcy nie prowadzili usług. Pracują ze szkołami we wczesnym rozwoju
dziecka. 

Pani  Jadwiga  Radziejewska  -  Pani  Jadwiga  Radziejewska  –  przedstawiła  funkcjonowanie   podmiotu
leczniczego „Zespołu Opieki Zdrowotnej” w Kłodzku i Nowej Rudzie. Działają tylko na podstawie umów z
NFZ komercji nie prowadzą.
Dyrekcja podmiotu leczniczego „Zespół Opieki Zdrowotnej” w Kłodzku informuje, że zawarta umowę z
Narodowym Funduszem Zdrowia w następujących rodzajach :

• Podstawowa opieka zdrowotna ( lekarz, pielęgniarka, położna, punkt szczepień, higiena szkolna ).
• Ambulatoryjna Opieka Specjalistyczna ( w ramach ryczałtu poradnie specjalistyczne pokrewne z

oddziałami oraz poza ryczałtem poradnie pozostałe ).
• Leczenie  szpitalne  (  zakontraktowane  na  ryczałt  oddziały:  ginekologiczno  –  położniczy,

chirurgiczny,  urologia,  oddział  intensywnej  terapii,  neurologiczny,  wewnętrzny,  pediatria  i
kardiologia, który jest na poziomie klinicznym III stopnia referencyjności ( poziom kliniczny ) –
wykonują elektrofizjologie  serca oraz elektrodynamikę ) - wszystko poza kardiochirurgią.

• Opieka psychiatryczna i leczenie uzależnień ( 3 oddziały: psychiatria ogólna, oddział psychiatrii
ogólnej o podstawowym stopniu zabezpieczenia i  oddział psychiatrii  sądowej o wzmocnionym
stopniu zabezpieczenia oraz dwie poradnie zdrowia psychicznego w Kłodzku i w Nowej Rudzie ).

• Rehabilitacja lecznicza ( pracownia i poradnia tylko w Kudowie , ponieważ dofinansowanie z NFZ
jest bardzo niskie ).

• Leczenie stomatologiczne ( 8 lekarzy zachowawczej stomatologi, 1 protetyk, 1 ortodonta )



• Profilaktyczne programy zdrowotne ( mammografia i cytologia )
• Świadczenia pielęgnacyjne i opiekuńcze ( zakontraktowane 103 łóżka )
• Opieka paliatywna i hospicyjna ( 15 łózek i poradnia medycyny paliatywnej )
• Ratownictwo medyczne ( zakontraktowane 8 zespołów systemowych: 3 zespoły specjalistyczne i 5

zespołów podstawowych ) 
• Leczenie uzdrowiskowe 9 ( zakontraktowanych 160 łóżek w Kudowie Zdrój ) 

Usługi realizowane w powyższych za kresach są dostępne dla mieszkańców miasta i gminy Nowa Ruda.
W Nowej Rudzie przy ul. Szpitalnej 8 realizowane są następujące rodzaje świadczeń :

1. zakład opiekuńczo — leczniczy ( 103 łóżka zakontraktowane  )
2. poradnia chirurgii ogólnej,
3. poradnia ginekologiczno — położnicza,
4. poradnia gruźlicy i chorób płuc,
5. poradnia dermatologiczna,
6. poradnia medycyny pracy,
7. poradnia zdrowia psychicznego,
8. poradnia terapii uzależnienia od alkoholu i współuzależnienia,
9. ratownictwo medyczne,  w tym karetki  specjalistyczne i  podstawowe,  nocna i  świąteczna opieka

zdrowotna.
Świadczenia medyczne zrealizowane w Nowej Rudzie:

Komórka organizacyjna 2022 r. I, II  miesiącach 2023 r

Poradnia dermatologiczna 1768 394

Poradnia gruźlicy i chorób płuc 1452 220

Poradnia ginekologiczno — położnicza 2527 409

Poradnia chirurgii ogólnej 2466 362

Poradnia zdrowia psychicznego 1135 160

Poradnia terapii uzależnienia od
alkoholu
i współuzależnienia

603
93

Poradnia medycyny pracy 840 100

ZOL 242 (liczba leczonych) 110 (liczba leczonych)

Nocna i świąteczna opieka
zdrowotna

2868 420

Zespół Ratownictwa Medycznego
Specjalistyczny

2044 277

Zespół Ratownictwa Medycznego
Podstawowy

2077 291

W 2022 r. liczba pacjentów z miasta i  gminy Nowa Ruda, którzy zostali przyjęci  w Oddziale Chorób
Wewnętrznych w Kłodzku wynosiła 523 pacjentów, natomiast w styczniu i lutym 2023 roku 45 pacjentów.
Poradnia neurologiczna i urologiczna jest świadczona dla 3 powiatów: Kłodzka, Ząbkowic i Dzierżoniowa.
Posiadają dwie kartki – specjalistyczną i podstawową, która  już jeździ od miesiąca na terenie miasta Nowej
Rudy.  Bywają czasami okresy kiedy jest 100% zajętych miejsc w oddziale mimo że dysponują 103 łóżkami a
zajętych jest  110 łącznie  z  łóżkami rezerwowymi.  Po tej  pandemii  borykają  się  z  takimi  chorobami jak:
clostridium tzw. wyjałowienie po covidzie.
Podsumowanie covidu w roku 2022:
-  liczba osób hospitalizowanych, u których potwierdzono wirus sars-cow 2 – 446 osób, w tym 293 osób w
oddziale covidowym ,który istniał  do 31 marca 2022r.
- zmarło 146 pacjentów zakażonych covidem w tym 104 osoby w oddziale covidowym ,
-  liczba  wykonanych  szczepień  w  ramach  szpitalnego  szczepienia  wynosiła:  3173  pacjentów,  z  tego
zaszczepiono 722 dzieci. 



Podsumowując wykonanie za zeszły rok umów z NFZ zaplanowana kwota była na 122 mln, a otrzymali 117
mln środków pieniężnych. Na ten rok mija prowizorium, które miało być do końca marca, a które zostało
przesunięte do końca maja, gdzie prognozowany poziom finansowania na dzień dzisiejszy jest mniejszy niż w
roku 2022. 

Radna Regina Wałęsa – przedstawiła sytuację w Przychodni „Salus”
Centrum Medyczne Salus obejmuje placówki:
• przychodnia w Kłodzku,
• przychodnia w Nowej Rudzie,
• przychodnia w Słupcu,
• przychodnia w Dusznikach-Zdroju,
• przychodnia w Ząbkowicach Śląskich,
• przychodnia w Bożkowie.

Przychodnia Nowa Ruda
ul. Piłsudskiego 2: podstawowa opieka zdrowotna, konsultacje położnej, punkt szczepień, punkt pobrań 
materiałów do badań laboratoryjnych; konsultacje specjalistyczne, rehabilitacja, sklep medyczny Ortis.
Przychodnia Słupiec
ul. Wojska Polskiego 7: podstawowa opieka zdrowotna, punkt pobrań materiałów do badań laboratoryjnych;
konsultacje specjalistyczne.

• Podstawowa opieka zdrowotna:
- pediatra
- lekarz rodzinny
- internista

• Usługi specjalistyczne: 
- alergologiczne
- chirurgiczna
- urazowo – ortopedycznej
- dermatologiczna
- endokrynologiczna
- gastrologiczna
- ginekologiczno – położnicza
- hematologiczna
- kardiologiczna
- laryngologiczna
- neurologopedyczna
- nefrologiczna
- neurochirurgiczna
- neurologiczna
- okulistyczna
- onkologiczna
- psychiatryczna
- psychologiczna
- reumatologiczna
- pulmonologiczna 
- medycyna pracy
- usługi diagnostyczne 

Przewodniczący rozpoczął dyskusję:

Radny Bogusław Frącek – poprosił o przybliżenie jak wygląda finansowanie z ZOZ- ie, jak wygląda realizacja
umów z  NFZ?  Drugie  pytanie  co  z  oddziałem  w Nowej  Rudzie  jakie  są  plany  co do niego?  Jakie  są
perspektywy na wykorzystanie tej nieruchomości. 

Pani Jadwiga Radziejewska – w ramach finansowania wygląda to bardzo źle.  Inflacja dotyka wszystkich.
Minimalne wynagrodzenie, które od lipca obowiązuje dla pracowników medycznych, a środków na to zabrakło



i Narodowy Fundusz Zdrowia przekazał mniej środków niż wynikało to z obliczeń na podwyżki dla personelu
prowadzi do dramatycznej sytuacji finansowej w szpitalach. W związku z powyższym sytuacja jest bardzo
trudna. Jak  oczekiwali  prowizorium,  które  trwało  do  końca  marca pozwoli im  przetrwać.  Płacili
wynagrodzenia z dofinansowania z NFZ, które wynosi 85 % plus dochodzą do tego pochodne tj. Zus-y i Urząd
Skarbowy. W kwietniu myśleli, że będą płacić zobowiązania dostawcom i  wierzycielom.  Informacja sprzed
wczoraj  ich  załamała.  Co  powiedzieć  dostawcą,  którzy  czekają  przez  3  miesiące,  że  nie  otrzymają  tych
środków? Na chwilę obecną do 15 maja tych środków nie będzie.  Podwyżki nastąpiły w każdym jednym
sektorze. Nie maja już krwi, leków, żywności w tej samej cenie tylko po podwyżkach. Dla zobrazowania
sytuacji przedstawiała przykład: leczenie wyrostka robaczkowego wycenione w roku 2015 na 1.200,00 zł jest
takie  same dzisiaj.  Gdzie  w 2015 roku do wygenerowania  kosztów wliczała  się  praca pielęgniarki,  która
zarabiała 2.400,00 zł, a lekarz 4.500,00 zł. W dniu dzisiejszym pielęgniarka zarabia od 5.770,00 zł wypłaty
zasadniczej plus pochodne do 7.300,00 zł, a lekarz zarabia minimalną 9.000,00 zł . Pozostałe środki również
podrożały: materiały opatrunkowe, nici, igły. Cena odstaje od realiów. „Żebrają” wręcz kolokwialnie mówiąc
w Ministerstwie  Zdrowia  i  u  Prezesa  Narodowego  Funduszu  Zdrowia,  aby   agencja  ochrony technologi
przeliczyła  realne  ceny  wytworzenia  każdej  wykonanej  procedury.  Są  sytuacje  gdzie  powiaty  zaciągają
pożyczki  na  wypłaty  dla  pracowników.  Tak  zła  jest  sytuacja  w  Szpitalach.  Na  szczeblu  ministerialnym
prowadzone są rozmowy w kwestii dofinansowania. W sprawie Szpitala w Nowej Rudzie on musi być. Ma on
okrojone zakresy. Nie ma oddziału wewnętrznego. Nie ma kadry lekarskiej i boom zapowiedziane w związku z
przyjazdem lekarzy  w Ukrainy  i  Białorusi  dało  im nadzieję,  ale  wystąpił  problem.  Lekarze  z  Ukrainy  i
Białorusi dostają warunkowe wykonywanie zawodu pod nadzorem lekarza specjalisty II stopnia. Od kwietnia
pojawiły się decyzje z Ministerstwa Zdrowia mówiące o zakresach jakie lekarz może wykonywać, czyli nie
prawo do wykonywania zawodu warunkowe w miejscu pod nadzorem tylko czynności jakie może wykonywać
lekarz z Ukrainy. Z Białorusi to wygląda trochę inaczej. Tam poziom nauczania jest troszeczkę wyższy. Drugi
oddział to oddział dziecięcy. On wygasł z dwóch powodów. Nie ma lekarza prowadzącego i spadła liczba
dzieci wymagająca leczenia szpitalnego. Dzieci jest mniej, ale jest dużo więcej dzieci w stanie ciężkim, które
są transferowane do Wrocławia. Nie mieli sytuacji, aby jakieś dziecko nie zostało przyjęte z braku miejsc.
Przyszłość szpitala noworudzkiego to: długoterminowa opieka poszerzona o ilość łóżek, nocna i świąteczna
opieka,  dwa  zespoły  ratownictwa  medycznego  oraz  karetka  transportu  medycznego,  gdzie  pacjent  jest
diagnozowany i leczony lub zostaje wypisany do domu. Rok poprzedni pokazał, iż większych problemów nie
było.  Czekają  na  ogłoszenie  jakiś  naborów,  projektów lub  grantów,  w których będą mogli  wziąć udział.
Dokładają wszelkich starań, aby szpital został wyremontowany. Na chwilę obecną nie ma żadnych naborów.
Mają  informację,  że  przygotowywane  są  pieniądze  na  remont  i  modernizacje  oraz  doposażenie  opieki
geriatrycznej i długoterminowej, o które będą się starali.

Radny Janusz Staniocha – od lat powtarza się to samo.  Powrotów oddziałów, które zostały przeniesione do
Kłodzka  nie ma.  A obietnice takie padały.  Nasi mieszkańcy oczekują powrotu oddziału wewnętrznego. Na
ilość mieszkańców jaką Pani podała 523 pacjentów z Nowej Rudy chciał zapytać ilu wróciło do domu? Nie
oskarża,  ale  pyta  ponieważ  padł  blady  strach  na  mieszkańców.  Krąży  opinia  o  panującej  sepsie  wśród
pacjentów. Ludzie się boja szpitala w Kłodzku wolą jechać do Polanicy. Takie jest zapotrzebowanie,  aby
oddział wewnętrzny tu na tym terenie był. Drugie pytanie do Pana Potyrały: dot. połączenia dwóch przychodni
Evity i Przychodni na ul. Teatralnej. Czy to połączenie miało usprawnić przyjmowanie pacjenta? Ma sygnały,
że wydłużyło okres oczekiwania na wizytę? Ludzie chorują i czekają na konsultację. 

Pani Jadwiga Radziejewska - nie jest jej winą, że jest niż demograficzny. Osób starszych jest więcej niż dzieci.
W związku z tym do oddziału dziecięcego nie ma co wracać. Na przestrzeni lat uważa, że nie ma co wierzyć
we wszystko co mówią ludzie, bo nigdy nie jest tak dobrze jak oceniamy się sami i tak źle jak oceniają nas inni.
Zaprasza do siebie do gabinetu gdzie stoją trzy piękne bukiety od pacjentów z Nowej Rudy za otrzymaną
pomoc. Jeden z nich miał udar nie czekał na pomoc. Został leczony nowoczesną metoda aktywizy, wyszedł i
jest  w  bardzo  dobrej  kondycji,  zarówno  dwaj  pozostali  pacjenci.  Dzisiaj  wymagania  wzrosły.  Oddział
wewnętrzny, który miałby powstać nie może być stworzony przez jednego lekarza i  z jednego  stetoskopu.
Musi być jakieś zaplecze. Nie ma na to środków. Skąd na to wziąć jak jedyny Szpital w Kłodzku,  który należy
do wszystkich mieszańców zarówno Kłodzka jak i Nowej Rudy zaraz stanie przed dylematem czy nie zamknąć
jedynego szpitala z oddziałem wewnętrznym z powodu braków środków.  Nie prawdą jest, że Szpitalu panuje
sepsa. Borykają się z powikłaniem pocovidowym są to wyjałowione organizmy. Bakterie które dopadają ludzi,
po  długoterminowym leczeniu  covida  antybiotykami.  Przyjeżdżają  różni  pacjenci.  W szpitalu  nie  panuje
zakażenie sepsy. Pojedyncze przypadki były zawsze. Nawet teraz naukowcy pracują nad tym czy to nie ma
powiązania z zakażeniem wirusem sars-cow 2. Jeżeli mamy pacjenta chorego na sepsę to izolujemy go od



reszty szpitala i dlatego m.in. są ograniczone widzenia z rodziną. Mają izolatki, które są podzielone na część
brudną i czystą. Mieli przypadki ze Strzelina, gdzie zostali przywiezieni pacjenci do Kłodzka, bo nie było gdzie
ich leczyć. Podczas konferencji na Borowskiej został zamknięty oddział intensywnej terapii, ponieważ maja
tyle zakażeń. 

Radny Janusz Staniocha- nie jest fachowcem i tylko przekazuje niepokojące opinie. W tej statystyce ile było
zgonów na 45 pacjentów z Nowej Rudy w tym roku  i w ubiegłym 523? Ilu z nich zmarło? 

Pani Jadwiga Radziejewska – nie ma ze sobą ale przygotuje i przekaże statystykę .

Pan Piotr Potyrała – od 1 marca przychodnia „Tur-med” połączyła się ze spółką NZOZ Evitą. Główny cel tego
połączenia  to  ograniczenie  kosztów  i  aktualizacja  świadczonych  usług.  Wysokie  koszty  spowodowały
połączenie  się  dwóch  placówek,  aby  nie  doszło  do  zamknięcia.  Odszedł  lekarz,  który  tam  pracował.
Zmniejszyła się obada. Są na etapie rozmów z lekarzami, którzy mogliby uzupełnić ich kadrę. Żeby nie zrobić
większego zamieszania utrzymują ten poziom jaki był dotychczas. Chcą dać możliwość korzystania pacjentom
z obsługi każdego dostępnego u nich lekarza. 
 
Radna Magdalena Lichwa – ma pytanie od mieszkańców, którzy narzekają na długie oczekiwanie na izbie
przyjęć?  Proszę  o  przybliżenie  sytuacji  jak  ona  wygląda  na  izbie  przyjęć?  Może  jest  jakiś  pomysł,  aby
usprawnić tą pracę?

Pani Jadwiga Radziejewska – problem na izbie przyjęć jest znany. Jej zdaniem główną przyczyną jest brak
komunikacji. Pacjent jakby wiedział, że będzie czekał 6 godzin to poszedłby do domu. Wyjaśniła, że  pacjent
który przychodzi i jest zakażony covidem musi czekać dwie godziny na wynik. Pobierana jest krew do badań i
pacjent na holu czeka na wyniki. Nie raz trzeba badania powtórzyć pomiary, bo takie są procedury np. przy
chorobach serca. Często też jest tak, że triaże mają pierwszeństwo, bo zajmują się pacjentem z zagrożeniem
życia. Pacjent w poczekalni nie wie, że jest pacjentem z żółtym kolorem - drugi w kolejce. Najważniejszym
problemem jest czynnik ludzki. Aby to usprawnić zostały wyłonione dwie osoby z kadry, które robią fotografię
z dnia i  starają się to poprawić.  Nieco się poprawiło.  Czasami dochodzi  do sytuacji  braku miejsc.  Leczą
wszystkich i to ogranicza im miejsca w oddziale. Często bywa tak, że pacjent czeka na wymagane leczenie i
jest organizowane im miejsce leczenia. Bywało tak w czasie pandemii, żeby nie odsyłać pacjenta do domu,
który wymagał leczenia to robili dostawki łóżek. 

Radny Jarek Ubik – wystąpił z apelem od wszystkich medyków z pogotowia ratunkowego w Nowej Rudzie.
Nie wiedzą gdzie maja się zwrócić o pomoc w ich sprawie, żeby zmienić swoje warunki bytowania. Podczas
dyżuru  przebywają  w  łazience  odpadów  medycznych  gdzie:  przebywają  oraz  załatwiają  swoje  potrzeby
fizjologiczne. Wystąpili z prośba, aby na czas zawieszenia oddziału dziecięcego przenieść ich do tego budynku.
Degradacja wtedy będzie mniejsza, a poprawienie się ich warunków bytowych korzystnie wpłynie na jakość
świadczonych przez nich usług. 

Radna Jadwiga Ziemska – odniosła się do sepsy. Pacjenci trafiają na oddziały wewnętrzne ze zdiagnozowaną
inną chorobą, a nabywają sepsy w szpitalu lub nie wracają już do domu. Przyczyny sepsy związane są z
czynnikiem zakaźnym lub maja podłoże wirusowe czy grzybobójcze. Ludzie boją się znaleźć w szpitalu w
Kłodzku. Poprosiła o powrót szpitala wewnętrznego w Nowej Rudzie. W szpitalu w Nowej Rudzie nie było
odnotowane sepsy. W ostatnim czasie żegnali znajomych z oddziału w Kłodzku,  którzy byli zakażeni sepsą. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta –  zadał pytanie do Pani Dyrektor, uzupełniające pytanie radnego
Janusza Staniochy. Wiele lat słyszeli informacje, że ten oddział jest zamknięty tymczasowo. Dzisiaj już jest
inna informacja. Przed covidem funkcjonował i sytuacja pokazuje, że jest potrzebny i działał lepiej niż w
Kłodzku.  Jakie  wymagania  musiałby spełnić  oddział  wewnętrzny,  aby był  tu  w Nowej  Rudzie? Problem
personelu był i to na przestrzeni lat nie od dzisiaj. Problem ten rozwiązywany jest bezskutecznie. 

Pani Jadwiga Radziejewska -  no nieskutecznie, bo tych lekarzy nie ma. Oddział w Kłodzku pracuje na bazie
lekarza z Nowej Rudy. Nie wie dlaczego się popsuło leczenie w oddziale wewnętrznym. Przekaże doktorowi ta
opinię. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta  - doprecyzowując nie chodzi o leczenie. 



Pani Jadwiga Radziejewska – to dużo tłumaczy. Oddział wewnętrzny w Kłodzku posiada 3 lekarzy. Oddział
wewnętrzny to całe zaplecze diagnostyczne tj. rentgen, gastroskopia, kolonoskopia  i laboratorium. Stetoskop
miała na myśli ma ograniczone możliwości diagnostyczne przez co nie są wstanie ustalić na tej podstawie co
pacjentowi  dolega.  Pełne  zaplecze  diagnostyczne  pozwoliłoby  otworzyć  na  nowo  oddział  wewnętrzny  w
Nowej Rudzie. Dlaczego wcześniej był tak prowadzony oddział? Bo mieli lekarzy i lekarza prowadzącego. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – przez długi czas ten oddział funkcjonował z takim zapleczem o
jakim jest mowa, czyli z koniecznością dowożenia pacjentów do Kłodzka. Nie zmieniło się nic. Laboratorium
było w nowej Rudzie i powinno być. Jak się zamykało lub ograniczało jego zakres to zostawało to zgłaszane
przez doktora.

Radny Piotr Wróbel – wywnioskował, że mowa jest o dwóch szpitalach. Z jednej strony utopijny obraz szpitala
przedstawiony przez Panią Dyrektor, a z drugiej strony opis szpitala oczami mieszkańców i pacjentów,  którzy
twierdzą co innego po skorzystaniu z usług świadczeń medycznych.  Zapoznał się z opiniami w internecie, bo
jest ich sporo i tam ludzie pokazują swoje niezadowolenie. Czy ktoś z administracji sprawdza te opnie?  Czy są
sprostowania do tych opinii? 

Pani Jadwiga Radziejewska – ma nadzieje, że spotkanie jest nagrywane.  Nie mówiła, że jest bardzo dobrze.
Nie czytają i nie śledzą portali społecznościowych tj. Facebook. Wszystkie sprawy, które trafiają bezpośrednio
do nich są rozpatrywane w trybie natychmiastowym. Są ludzie zadowoleni i nie zadowoleni. Zadowolony nic
nie pisze i nie komentuje zaś druga strona wypisuje. Są prowadzone dwa postępowanie w sądzie o szkalowanie
dobrego imienia szpitala z najprawdopodobniej pozytywnym wnioskiem. Liczba skarg jest taka jak w zeszłym
roku. Rozpatrują wszystkie zgłoszenia jakie dostają. Liczba tych seps musi być zgłaszana do sanepidu, więc na
następne spotkanie zaprezentuje liczbę tych zakażeń. Liczba skarg jest taka sama od paru lat. Skargi są na
proces leczenia i pielęgnowania. Nie wie czy przez pacjentów z Nowej Rudy czy z innego terenu, ale były to
skargi na sposób leczenia i zachowanie personelu. 

Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Zdrowia i Ekologii p. Reginę Wałęsę o odczytanie sporządzonych
wniosków przez Komisję Zdrowia i Ekologii. 

Radna Regina Wałęsa – przedstawiła wnioski:
1. Komisja wnosi o przywrócenie oddziału wewnętrznego w Nowej Rudzie przy ul. Szpitalnej.
2. Komisja wnosi o modernizację budynku szpitala przy ul. Szpitalnej 
3. Komisja wnioskuje o przywrócenie poradni diabetologicznej w Nowej Rudzie.
4. Komisja wnioskuje o odtworzenie laboratorium w szpitalu w Nowej Rodzie.
5. Komisja wnioskuje, aby nadal funkcjonowały przy szpitalu w Nowej Rudzie poradnie:
- chirurgii ogólnej; 
- ginekologiczno-położnicza;
- gruźlicy i chorób płuc;
- dermatologiczna;
- medycyny pracy;
- zdrowia psychicznego;
- poradnia terapii uzależnienia od alkoholu i współuzależnienia;
- ratownictwo medyczne, w tym specjalistyczne i podstawowe;
- nocna i świąteczna opieka zdrowotna
6. Komisja akceptuje działania NZOZ-ów na rzecz świadczenia usług medycznych dla mieszkańców miasta
Nowa Ruda.

Przerwa ( 5 minut ).

Sesje opuścili radna Halina Gajcy, Pani Dyrektor SP ZOZ w Kłodzku Jadwiga Radziejewska, Prezes NZOZ
Evita Piotr Potyrała, Prezes FUM Wiesław Zawada,Właściciel Medicor Konrad Osada.  

7. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023
  



Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w związku z art. 231 ust. 1 ustawy o finansach publicznych konieczne
jest, dokonanie zmian w treści załącznika:
1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie

zmian będących następstwem:
1) Zaktualizowaniu wartości w kolumnie „wykonanie 2022” do wartości wynikających z rzeczywistego

wykonania.
2) Dostosowania wartości w kolumnie roku 2023 do wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2023

zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 29 marca 2023r.
3) Zmniejszenie  przychodów w roku  2023  na  kwotę  3 400 000,00 zł.  w  następstwie  mniejszych  niż

zakładano (w projekcie budżetu) wolnych środków, jakie pozostały na rachunkach bankowych.
4) Zwiększenie rozchodów w roku 2023 o kwotę 110 000,00 zł  w związku planowanym udzieleniem

pożyczki  dla  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w  celu  realizacji  zadania  współfinansowanego  ze
środków UE pn. „Sztuka drukarska na pograniczu”.

5) Zmniejsza  się  deficyt  budżetu  o  kwotę  3 510 000,00 zł  z  kwoty  12 992 986,07 zł  do  kwoty
9 482 986,07 zł w związku z wprowadzonymi zmianami.

2. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez zaktualizowanie
objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2023 według stanu na dzień  29
marca 2023r.

     
Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,  Janusz
Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (2)
Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski

Uchwała nr LIX/451/2023
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023

b)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił:
Zwiększa się dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 781 233,00 zł, w tym:

1. 2 040,00 zł  –  dochody  i  wydatki  w  związku  z  dodatkami  energetycznymi  dla  gospodarstw
domowych oraz dla podmiotów wrażliwych,

2. 156 060,00 zł  –  dochody  i  wydatki  w  związku  z  dodatkami  elektrycznymi  dla  gospodarstw
domowych oraz dla podmiotów wrażliwych,

3. 550 000,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na zakwaterowanie i
wyżywienie obywateli Ukrainy

4. 70 073,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na dodatkowe zadania
oświatowe dla dzieci z Ukrainy

5. Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 392 888,95 zł, w tym:
6. 14 000,00 zł  –  z  planu  na  zasiłki  okresowe,  celowe  i  pomoc  w  naturze  na  funkcjonowanie

mieszkanie chronionego przy ul. Fredry
7. 45 668,95 zł – z oszczędności na zadaniu „Modernizacja dróg na terenie os. Piastowskiego w Nowej

Rudzie” na:



8. 36 168,95 zł – na zadanie „Modernizacja targowiska miejskiego w Nowej Rudzie”
9. 9 500,00 zł –na zadanie „Nabycie mienia na cele publiczne w roku 2023”
10. 308 220,00 zł  –  w  ramach  zadania  „Cyfrowa  gmina”  z  wydatków  bieżących  na  wydatki

inwestycyjne
11. 25 000,00 zł – z zadania „Modernizacja dróg dojazdowych do terenów mieszkalnych edycja 2”  na

nowe zadanie „Sporządzenie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul.
Połoniny w Nowej Rudzie”

12.
Zmniejsza się planowane dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 324 838,00 zł, w tym:

1. 39 100,00 zł  –  tytułem ostatecznych kwot  dotacji  celowych na rok 2023 na zadania  w zakresie
pomocy społecznej - usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze (800,-) oraz dożywianie
(38.300,-),

2. 193 100,00 zł  – tytułem ostatecznych kwot dotacji  celowych na rok 2023 na zadania w zakresie
pomocy rodzinie – świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego (193.000,-) oraz
składki na ubezpieczenie zdrowotne … (100,-),

3. 92 638,00 zł  –  tytułem  ostatecznej  kwoty  części  oświatowej  subwencji  ogólne.  Jednocześnie
zmniejszony został plan wydatków jednostek oświatowych na terenie Miasta.

Zwiększa się planowane dochody budżetu oraz jednocześnie zmniejsza się planowane przychody budżetu na
kwotę 3 580 000,00 zł, w tym:

1. 1 550 000,00 zł  –  zwiększenie  dochodów  w  związku  ze  środkami  do  otrzymania  z  funduszy
europejskich dotyczących zakończonego w roku ubiegłym projektu „Czesko-polski szlak grzbietowy
- część wschodnia”

2. 700 000,00 zł – zwiększenie dochodów dotyczących wpływów z najmu i dzierżawy
3. 120 000,00 zł  –  zwiększenie  dochodów z  tytułu  odsetek  od  zakupu nieruchomości  na  raty  i  od

nieterminowych płatności
4. 1 075 000,00 zł  –  zwiększenie  dochodów z tytułu  podatku  od  nieruchomości  (zarówno  od osób

prawnych jak i osób fizycznych)
5. 35 000,00 zł – zwiększenie dochodów z tytułu podatku od środków transportowych 
6. 20 000,00 zł – zwiększenie dochodów z tytułu opłaty prolongacyjnej
7. 45 000,00 zł – zwiększenie dochodów z tytułu opłaty skarbowej
8. 35 000,00 zł – zwiększenie dochodów z tytułu odsetek od nieterowych wpłat z podatków i opłat
9. 3 580 00,00 zł – zmniejszenie przychodów z tytułu wolnych środków

I. Zwiększa się planowane przychody budżetu tytułem emisji obligacji komunalnych oraz jednocześnie
zwiększa się planowane wydatki budżetu o kwotę 800 000,00 zł,  z  przeznaczeniem na realizację
zadania „Modernizacja targowiska miejskiego w Nowej Rudzie”.

II. Zwiększa się dochody budżetu tytułem dotacji w zakresie wychowania przedszkolnego w wysokości
85 668,95 zł . Jednocześnie w związku z zabezpieczeniem już planu wydatków na funkcjonowanie
oddziałów  przedszkolnych  środki  w  w/w  wysokości  przeznacza  się  na  zwiększenie  planu
rozchodów, w szczególności na udzielenie pożyczki.

III. Zmniejsza  się  plan  przychodów  budżetu  z  tytułu  wolnych  środków  o  kwotę  620 000,00 zł.
Jednocześnie zmniejsza się plan wydatków na:

IV. 365 000,00 zł – w zakresie odsetek od zaciągniętych zobowiązań (obligacje komunalne)
V. 255 000,00 zł – w zakresie funkcjonowania obiektów sportowych
VI. Zmniejsza  się  plan  przychodów  budżetu  z  tytułu  wolnych  środków  o  kwotę  1.420 000,00 zł.

Jednocześnie zwiększa się plan przychodów o tę samą kwotę tytułem emisji obligacji komunalnych.
VII. Zmniejsza się plan wydatków z tytułu:
VIII. 4 331,05 zł – z oszczędności na zadaniu „Modernizacja dróg na terenie os. Piastowskiego w
IX. 20 000,00 zł  –  z  oszczędności  na  zadaniu  „Modernizacja  dróg  tzw.  Górnego  Miasta  (Wrześni,

Lipowa, Demokratów, Graniczna, Mickiewicza, Ogrodowa)
X. i jednocześnie zwiększa się plan rozchodów o tę samą kwotę dotyczący udzielenia pożyczki.
XI. Dokonuje się zmiany załącznika nr 3, 4, 6, 7 do budżetu miasta na rok 2023.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  Budżetowej  –  Piotr  Wróbel  -  Komisja  Gospodarczo  –
Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.



Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023
 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Dawid Jędrzejewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz 
Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (2)
Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski

Uchwała nr LIX/452/2023
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023

Radny Jarosław Ubik opuścił sesje rady miejskiej. 

c)    w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda  

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta -  przedłożył,  iż  na podstawie art.  89 ust.1 pkt  3 ustawy o finansach
publicznych, jednostki samorządu terytorialnego mogą emitować papiery wartościowe na spłatę wcześniej
zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych pożyczek i kredytów
oraz  wyprzedzające  finansowanie  działań  finansowanych  ze  środków  pochodzących  z  budżetu  Unii
Europejskiej.  Gmina musi  dokonać wyboru podmiotu odpowiedzialnego za przygotowanie dokumentacji
emisyjnej oraz nabycie wszystkich obligacji, ustanowić agenta emisji zgodnie z art. 7a ustawy o obrocie
instrumentami finansowymi, a także opcjonalnie agenta płatniczego. Wszystkie trzy funkcje może pełnić
jeden podmiot  wybrany w ramach jednego postępowania,  przy czym wybór ten jest  zwolniony z prawa
zamówień publicznych zgodnie z art.4 pkt 3 lit. j ustawy Prawo zamówień publicznych. Obligacje w kwocie
2.920.000 posłużą do spłaty zobowiązań wynikających z obecnie wyemitowanych obligacji  w tej samej
kwocie  –  2.920.000.  Obligacje  w  kwocie  800.000  posłużą  do  sfinansowania  realizacji  zadania
„Modernizacja  targowiska  miejskiego  w  Nowej  Rudzie”,  zadania  współfinansowanego  ze  środków
Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. W oparciu o art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. b
ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w
sprawie emitowania obligacji oraz określania zasad ich zbywania i wykupu.
 
Przewodniczący Komisji  Gospodarczo-  Budżetowej –  Piotr  Wróbel -  Komisja  Gospodarczo-
Budżetowa –  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Artur Turański – jak to będzie w stosunku do finansowania innych działów finansowania wszystkiego
kapitału własnego do kapitałów obcych w gminie miejskiej Nowa Ruda?

Pan Jan szeląg – Skarbnik Miasta - nie posługują się w finansach publicznych tego typu sformułowaniami.
Zadłużenie miasta to 42 mln zł, jak weźmie się 2.920.000,00 zł i  spłaci  2.920.000,00 zł to zostanie ten sam
poziom. A jeśli chodzi o kwotę 800.000,00 zł jest na chwilę obecną w budżecie 2.100.000,00 zł po zmianach
plus 800.000,00 zł będzie to stanowiło możliwość podpisania umowy z wykonawcą. 

Głosowano w sprawie:
w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:



ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,  Janusz
Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
NIEOBECNI (3)
Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jarosław Ubik

Uchwała nr LIX/453/2023
w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa 

d) w sprawie:     zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miejską Nowa Ruda, a Gminą  
Nowa  Ruda,  dotyczącego  realizacji  zadań  z  zakresu     organizacji  lokalnego  transportu  zbiorowego  

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta –  w dniu 20 października 2022r. do Urzędu Miejskiego w Nowej
Rudzie  wpłynęło  pismo  z  Urzędu  Gminy  Nowa  Ruda  dotyczące  inicjatywy  zawarcia  porozumienia
międzygminnego w sprawie zorganizowania  transportu zbiorowego na obszarze dwóch gmin,  tj.  Miasta
Nowa Ruda oraz Gminy Nowa Ruda, jak również partycypacji w kosztach tego przedsięwzięcia.  Pismem z
dnia 7 listopada 2023r. Gmina Miejska Nowa Ruda poinformowała Gminę Nowa Ruda, że już wcześniej
zostały podjęte  działania zmierzające do rozbudowy tego transportu  na terenie Gminy Miejskiej  Nowa
Ruda. Wiąże się to zatem z odpowiednim zaangażowaniem oraz planowaniem budżetowym. Z tego względu
Gmina Miejska Nowa Ruda zaproponowała Gminie Nowa Ruda  możliwość nieodpłatnego korzystania z
przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych  na terenie miasta Nowa Ruda, których właścicielem lub
zarządzającym jest Gmina Miejska Nowa Ruda. W piśmie z dnia 19.01.2023r. Gmina Nowa Ruda wyraziła
chęć współpracy. Z art. 7 ust. 1 pkt 4  o ustawy o samorządzie gminnym wynika, że do zadań gminy należy
zaspokajanie  zbiorowych  potrzeb  wspólnoty,  w tym obejmujące  sprawy dotyczące  lokalnego transportu
zbiorowego.  Natomiast  zgodnie z art.  10 ust.  1 o ustawy o samorządzie gminnym, wykonywanie zadań
publicznych może być realizowane w drodze współdziałania między jednostkami samorządu terytorialnego.
Przedmiotowa uchwała podejmowana jest w trosce o trwałe zaspokajanie potrzeb społeczności lokalnej w
zakresie  publicznego  transportu  zbiorowego.  Porozumienie  w  sprawie  organizacji  lokalnego  transportu
zbiorowego  w  zakresie  udostępnienia  Gminie  Nowa  Ruda  możliwości  nieodpłatanego  korzystania  z
przystanków  komunikacyjnych  zlokalizowanych  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda,  których
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miejska Nowa Ruda wymaga od obu Gmin przeprowadzenia
procedury według właściwego trybu. W związku z powyższym Rada Miejska w Nowej Rudzie po uznaniu
działań za zasadne wyraża zgodę na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Miejską Nowa Ruda, a  Gminą
Nowa  Ruda  w  sprawie  realizacji  zadań  organizacji  lokalnego  transportu  zbiorowego  w  zakresie  jak  w
uchwale  oraz  upoważnia  Burmistrza  Miasta  Nowa  Ruda  do  zawarcia  porozumienia,  w  którym zostaną
zawarte  szczegółowe  warunki  nieodpłatnego  korzystania  przez  Gminę  Nowa  Ruda  z  przystanków
komunikacyjnych.  Podjęcie  przez  Radę  Miejską  w  Nowej  Rudzie  przedmiotowej  uchwały  rozpocznie
współpracę  pomiędzy  obiema Gminami  w tym zakresie  i  przyczyni  się  do  poprawy jakości  transportu
zbiorowego dla ich mieszkańców, w związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały należy uznać za
zasadne.

Przewodniczący  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  –  Janusz  Staniocha  -  Komisja
Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie: zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miejską Nowa Ruda, a Gminą Nowa
Ruda, dotyczącego realizacji zadań z zakresu organizacji lokalnego transportu zbiorowego.

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,  Janusz

https://sip.lex.pl/#/document/16793509?unitId=art(7)ust(1)pkt(4)&cm=DOCUMENT


Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
NIEOBECNI (3)
Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jarosław Ubik

Uchwała nr LIX/454/2023
w sprawie: zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miejską Nowa Ruda, a Gminą

Nowa Ruda, dotyczącego realizacji zadań z zakresu organizacji lokalnego transportu zbiorowego. 

e)   zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.  
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – pismem z dnia 15.02.2023r.  Wspólnota Dziecięca Gromadka
mająca  siedzibę  przy  ul.  A.  Fredry  47  w  Nowej  Rudzie,  zwróciła  się  z  prośbą  o  poparcie  inicjatywy
krzewienia  sportu,  rozwijania  świadomości  sportowej  oraz  zdrowego  stylu  życia  wśród  dzieci  poprzez
możliwość korzystania z krytej pływalni. Brak uregulowań prawnych, pozwalających dzieciom i młodzieży
Wspólnoty  Dziecięcej  Gromadka,  działającej  na  terenie  gminy,  uniemożliwia  korzystanie  z  obiektów
sportowych znajdujących się przy ul. Kłodzkiej 16  w Nowej Rudzie.
Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  –  Jacek  Cichański  –  Komisja  Spraw  Społecznych
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.
 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,  Janusz
Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
NIEOBECNI (3)
Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jarosław Ubik

Uchwała Nr LIX/455/2023
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy

ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

f)   w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul.  
Połoniny w Nowej Rudzie.

Pan Tomasz Kiliński  – Burmistrz Miasta – teren,  który został  objęty sporządzeniem miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego, znajduje się w południowej części miasta Nowa Ruda przy ul. Połoniny.
Obszar przeznaczony pod zmianę planu został przedstawiony na załączniku graficznym. Teren ten znajduje
się w Miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie
(Uchwała Nr 387/XLVII/14 Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie z dnia 9 kwietnia 2014 r.) w jednostkach
przeznaczenia  terenu  oznaczonych  symbolami:  ZP,US  –  dla  zieleni  urządzonej  oraz  urządzeń  sportu  i
rekreacji, KDL – dla dróg publicznych klasy lokalnej, KDD – dla dróg publicznych klasy dojazdowej, KDX
– dla przejść pieszych oraz T – dla urządzeń infrastruktury technicznej. Przedmiotowy obszar planuje się
przeznaczyć pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz dla poprawy zagospodarowania dróg.  

W związku z powyższym przystąpienie do sporządzania planu miejscowego uznaje się za zasadne. 
Zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i  zagospodarowaniu przestrzennym



przed podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  planu:
1) wykonano analizę zasadności przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego, której konkluzję

przedstawiono powyżej;
2) wykonano  analizę  stopnia  zgodności  przewidywanych  rozwiązań  z  ustaleniami  Studium,  która

wykazała  zgodność rozwiązań  przewidywanych  do  wprowadzenia  w planie  miejscowym
z ustaleniami  obecnie  obowiązującego  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego; 

3) zostaną pozyskane mapy zasadnicze obejmujące obszar opracowania planu miejscowego;
4) określono wstępny zakres prac planistycznych, zgodnie z którym:
a) zakres ustaleń planu miejscowego ma wyczerpywać (w niezbędnym, ze względu na uwarunkowania,

stopniu) problematykę określoną w art. 15 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu
i zagospodarowaniu przestrzennym,

b) w odniesieniu do zakresu niezbędnych materiałów planistycznych ustalono, że w razie konieczności
sporządzone  zostanie  opracowanie  ekofizjograficzne,  bądź  zostanie  wykorzystane  opracowanie
wykonane  na  potrzeby  sporządzanego  obecnie  Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania  przestrzennego.  Sporządzenie  innych  materiałów  planistycznych  będzie
uwarunkowane  obowiązującymi  przepisami.  W szczególności  niezbędne  będzie  przygotowanie
prognozy skutków finansowych uchwalenia planu oraz przeprowadzenie postępowania w sprawie
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko na podstawie ustawy z 3 października 2008 r. o
udostępnianiu  informacji  o  środowisku  i  jego  ochronie,  udziale  społeczeństwa  w  ochronie
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1029, 1260,
1261,  1783,  1846,  2185),  w  ramach  którego  zostanie  sporządzona  prognoza  oddziaływania  na
środowisko,

procedura sporządzenia planu miejscowego i jego uchwalenia zostanie przeprowadzona zgodnie z art. 17 i
20 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo -Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo - Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Janusz Staniocha – zapytał co z drogą, która jest w planie? Korygowana będzie przesunięciem?

Pan Tomasz Kiliński – tak. W obecnym planie istnieje droga w innym nieistniejącym śladzie w stosunku do
obecnie istniejącej drogi dlatego planowana  droga zostanie zlikwidowana.

Radna Magdalena Lichwa – co z działkami które posiadają tam mieszkańcy?

Pan Tomasz Kiliński – nie wie jak odpowiedzieć na to pytanie. Zapytał radnej czy chodziło jej jakie będą zapisy?
Nie jest wstanie teraz na tym etapie nic powiedzieć. To jest uchwała  o przystąpieniu do sporządzenia planu.
Wszyscy  również  mieszkańcy,  którzy  tam  mieszkają  będą  mogli  formułować  swoje  wnioski  dotyczy  to
wszystkich. 

Głosowano w sprawie:
w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego przy  ul.
Połoniny w Nowej Rudzie.

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,  Janusz
Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
NIEOBECNI (3)
Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jarosław Ubik



Uchwała nr LIX/456/2023
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy

ul. Połoniny w Nowej Rudzie.

g) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym
na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - Uchwała nr 102/XIII/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia
26  listopada  2003  roku  w  sprawie  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  oraz  ich
wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  okres  dłuższy  niż  trzy  lata,  reguluje  między  innymi  kwestie
wydzierżawiania nieruchomości, w tym nieruchomości rolnych na okres dłuższy niż 3 lata, jednak w drodze
przetargu. W pozostałych sytuacjach, zawarcie umowy dzierżawy na czas określony, dłuższy niż  3 lata  musi
być poprzedzone zgodą  Rady  Miasta  wyrażoną w uchwale. Matplast Sp. z o. o. z siedzibą w Nowej Rudzie
wystąpiła z wnioskiem o dzierżawę działki stanowiącej  własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda, na okres 10
lat. Uzasadnieniem wniosku przez Spółkę jest planowana realizacja inwestycji na przedmiotowym terenie
polegająca na urządzeniu miejsc postojowych oraz  lekką zabudowę garażową, na którą przewidziane są
wysokie nakłady inwestycyjne. Biorąc pod uwagę powyższy stan faktyczny i prawny podjęcie uchwały jest
zasadne.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  Budżetowej  –  Piotr  Wróbel  -  Komisja  Gospodarczo  –
Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Zaznaczył  ,  że ten teren w dużej części  jest
pokryty drzewostanem. Czy w związku z tym dla tej działki będzie sporządzony plan? Czy wydział
Ochrony Środowiska będzie czuwał, aby jakaś część tej zieleni tam została. 

Pan Tomasz Kiliński -  Burmistrz Miasta – jakakolwiek zabudowa na tym terenie będzie wymagała zgody
właściciela w tym przypadku gminy.  Wszelkie działania choćby wycinka drzew będą wymagały zgody.
Gmina jako właściciel będzie miała nad tym kontrole. 

Radny Janusz Staniocha -  jest zaskoczony tym faktem. Nie zdążył się z tym zapoznać. Był to kłopotliwy
temat. Ciągle tam były odpady nielegalnie składowane. Ten parking będzie tylko dla dzierżawcy?  Tylko on
będzie go wykorzystywał czy z udostępnieniem dla nas?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – tylko dzierżawca będzie o tym decydował. Będzie to jego parking
za jego nakłady. Będzie to infrastruktura służąca dla mieszkańców, dla których powstanie osiedle na tym
terenie. 

Radny Janusz Staniocha -  a jaka stawka za dzierżawę?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  nie  jest  wstanie  teraz  tego  powiedzieć.  Wydział  Mienia
Komunalnego przygotuje stawkę dla dzierżawcy. 

Głosowano w sprawie:
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym na
grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,  Janusz
Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
NIEOBECNI (3)
Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jarosław Ubik



Uchwała nr LIX/457/2023
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie

bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

8. Zapytania radnych.

Radni nie wnieśli zapytań. 

9. Interpelacje radnych. 

Radna  Jadwiga  Ziemska  -  radna  złożyła  pisemną interpelację  dot.  zabezpieczenia  wypadających szyb i
odpadającego tynku z budynku, w którym mieści się Bar Mleczny Biało Czerwony. Sytuacja ta powoduje
zagrożenie dla mieszkańców. 

Radny Jerzy Pulit – złożył pisemna interpelację dotyczącą montażu poręczy przy schodach prowadzących z
Os. XXX-lecia na ul. Słupiecką w Nowej Rudzie. 

10  . Sprawy różne.  
a) sprawozdania z prac komisji   stałych za rok 2022  

Radna Regina Wałęsa – poprosiła, aby wnioski komisji które zostaną przygotowane w formie apelu zostały
przegłosowane przez całą radę na następnej sesji rady miejskiej. 

Przewodniczący poprosił radnych, aby zapoznali się ze sprawozdaniami z prac komisji stałych za rok 2022.
Przypomniał  radnym  o  składaniu  oświadczeń  majątkowych  i  złożył  życzenia  świąteczne  wszystkim
zebranym.

Radna Regina Wałęsa – poprosiła rzecznika prasowego Urzędu Miejskiego w Nowej Rudzie Krzysztofa
Czajkę o sporządzenie kompendium z sesji tematycznej. 

10. Zakończenie obrad.

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Andrzej  Behan  zamknął  jej
posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono.

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz


